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Érdekes kérdések 
a közigatási bizottság előtt 
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„Az egész paprika-ügy csődbe jutott" 
(A Délmagyarország munkatársáfól.) A sze-

gedi közigazgatási bizottság kecklen délután 
tartotta meg dr. P á l f v József polgármester 
elnökletével márciusi ülését. 

A polgármester' jelentéséhez dr. vitéz Shvoy 
Ká lmán szólalt fel. Megállapította, hogy 

a városi földbérlők 

körében komoly fizetési készség mutatkozik. 
De vannak notórius nemfizetök. Ezektől visz-
sza kell venni a bérleteket. De. van néhány or-
voslásra váró bérlő panasz is. Sok olvan bérlő 
van, aki a multévi bérnivellálásről mind a 
mai napig nem értesüli. Ajánlatos lenne, ha 
a bércsökkentésről minden érdekelt bérlő kü-
lön értesítést kapna. ígéretet kaptak a bérlők, 
hogy a bérrevizió lezárása után mindegyik 
pontos és részletes kimutatást kap. Ezeket a 
kimutatásokat a mai napig sem kaptuk meg a 
bérlők. A felmerült kérdéseket azért kell sür-
gősen elintézni, hogy a bérlők körében dol-
gozó agitátorok izgatásai hatástalanok ma-
radjanak. 

A p o l g á r m e s t e r válaszában megígérte, 
hogy a panaszokat orvosolni fogja. A bérlők 
fizetési készségét bizonvitja, hogy a múl t év-
ben a bérlők az évi földbér 104 százalékát fi-
zelték be, tehát valamivel csökkent a há l r ahk 
is. 

Dr. H u n y a d i - V a s Gergely felszólalásá-
ban 

a vadvizkérdést 

tette szóvá. 'A baiokon eselleg az átereszek 
számának szaporításával lehelne segileni. 

A p o l g á r m e s t e r elmondotta, 'hogy a 
pestmegvei vizek a szegedi határban mintegy 
ti/ezer hold földel borítottak el. Veszedelem 
ezidőszerint nincs. Beielentetle, hogy a viz ez-
időszerint nem emelkedik. Beielentette, hocv 
a főispánnal együtt Pestmegye és Csontfrad-
megye területére táviratilag kérte kormány-
biztos kinevezését. 

Az árvaszék ¡elöntése után dr. 5? a i ó Sán-
dor tiszti főorvos mulatta be jelentését. Az el-
múlt hónapban igen 

sok influenzamegbetegedés 

törU'nt. A jelentésekből mcgállaoillíató. hogy 
a lakosság ('¡ív ezreléke betegedett meg heten-
kínt Szövődményes meebeteffedés 22 fordu't 
e l í és húrom csel halállal végződött. Beszá-
molt a főorvos a tífusz elleni oltásokról. Ed-

Széchenyi Mezi Ma, szerdán is d u Mária nővér nagy sikerű 
cimii magyar film 

B e l v á r o s i Mozi Szerdától péntekig 
Csak felnőtteknek! 

Két gyilkosság'az öltözőben. 
Két Mefisztó a színpadon. 
Ki a tel tes '? Miért? 
Ezer izgalmas kérdés, ezer 
tordu'at! Izgalom, meglepetés! 

Mefisztó az 
operában 

Az első sablonmenles modern 
bi'inñgvi film. 
FORJSS K*RlOFF és 
W4RNER OLI AND 
izcraimas párv ada'a. 5, 7, 9 

dig több, mint 60.000 személyt oltottak be. 
Dr. S z i v e s s y Lehel felszólalásában meg-

állapítja, hogy egyes kerületekben a városi 
szolgálat idején jobb volt az orvosi ellátás, 
mint most. Ha a tiszti orvosok számának sza-
porítására van szükség, föl kell irni a bel-
ügyminiszterhez. 

Dr. P a p Róbert elmondotta, hogy a kórház 
és a klinikák túlzsúfoltak. Ha szegény beteg 
jelentkezik, a válasz rendszerint az, hogy 
nincs hely. 

A t i s z t i f ő o r v o s válaszában elmon-
dotta, hogy a kórház is, a kl inikák is minden 
cselben, amikor interveniált, fölvették a sze-
génybetegei. 

— Ez helytelen — szólt közbe Shvoy Kál-
mán —, a kórház és a klinikák ne csak a pro-
tekcióval rendelkező betegeket vegyék fel. 
Nem az a legnagyobb hiba, hogy nincs elég 
kerületi orvos, hanem az, hogy a kerületi or-
vosok nem laknak a kerületükben. 

A p o l g á r m e s t e r bejelenlelte, hogy a 
létszám és a kerületi beosztás ügyében a leg-
közelebbi ülésen tesz javaslatot. 

Dr. J u g o v i c s István rendőrfőtanácsos 
mulatta be ezután a rendőrég jelen lését, 
amelyhez S h v o y Ká lmán szólalt fel. Arra 
kérte fel a rendőrség figyelmét, hogy a mozi-
ban. különösen vasárnap, lehetetlen állapotok 
uralkodnak. Egv pénzlár nem tudia lebonyo-
lítani a forgalmat. Alkalmazzanak a mozik 
több pénztárost és több jegyszedői. 

Dr. S z e p e s s y Aladár pénzügvigazgató 
lerieszlette ezután be jelentéséi, amely szerint 
a február végén fönnállt tényleges adóhátra-
lék 1.404.310 pengő volt, ami a kivéteti adók 
10 százalékának felel meg. 

Dr. P a p Róbert elmondja, hogv a pénzügy-
miniszter a mult évben rendeletileg elengedte 

az egyszoba-konyhás lakások adóját. 

Ezt a rendelkezési Szegeden nem ha ifottók 
véőre elég körültekintéssel. Szegeden sok kis 
l*érlő van. aki 2—3 holdas bérletéből nem él-
be! meg és igy napszámba jár. Ezeknek az 
adó'át nem törölték. Az ország egész területen 
2.000.000 pengőt engedtek el. ebből Szegedre 
alig 4000 peiv'ő esik. Kifogásolta azt is, hogy 
bírósági irattárakban 

ELADASt ARAK: OriAs tubus P ».—, rendes 
'uOu« V — .70. Minden szaküzletben kápftat& 

hetek óta dolgoznak az adódetek-
tivek. 

hogv megállapítsák, melyik ügyvéd jövedelme 
emelkedett. Ez megalázó az ügyvédi karra. 

S z e p e s s y pénzügvigazgató: Az egyszobás 
lakások adókedvezményéért mindenki folya-i 
modhal ik. A szegedi pénzügyigazgatóság te-
rületén több, mint 300.000 pengő ilyen adót 
engedlek el. A hirósági irattárban az illeték-
lerovások helyességét ellenőrzik elsősorban. 
Ha közben olyan adatokai tudnak meg, ame-
lyekből egyes ügvvédek jövedelmének emel-
kedésére lehet következtetni, azt megállapít-
ják. 

Dr. T a r a j o s s v Béla ügyészségi elnök", 
dr. E ö r d ü g h Béla tanfelügyelő jelenlése 
u lán dr. P a p Róbert 

paprikaügyben 

szólalt fel. Kérdi a gazdasági főfelügyelőt, 
hogy mi történik azokkal a gazdákkal, akik-
től a kikészi'-ők. illetve a malmok, az őrlési 
kontingens csökkentése következtében nem 
veszik át a paprikát, vagy h a átveszik, potom 
árat adnak érte. Nagy baj az is, hogy sok 
paprikát hoznak át Kalocsáról. Félős., hogy a 
naprika termelők fizetőképessége megszűnik. 
Kérdi, hogyan lehelne elérni azt, hogy a ter-
mésl átvegyék a malmok. 

— Az egész paprikaügy véleményem szerint 
csődbejutott — fejezte be felszólalását Pap 
Róbert —, ajánlatos lenne az egészet likvi-
dálni. 

A p o l g á r m e s t e r a bajok okát abban 
látia, hogy a kontingentáló rendelet későn je-
leni meg. Azt javasolja, hogv a bizottság a 
legközelebbi kontingens mielőbbi megállapí-

tását kérje. 

7. i 1 a b y-K i s s Tibor gazdasági felügyeli 
mulatta be ezután jelentését. 

A jelentéssel kapcsolatban S h ' v o v Ká lmán 
ismertette a földművelésügyi minisztérium 
szakvéleményét, amely szerint a "gyümölcsfák' 
•permetezéséhez használt kénlével csakis belül 
ólmozott, vacv vasból készült gépekkel lehet 
károsodás nélkül permetezni. 

Végül dr. G e r g e l y József főállalorvos 
terjesztette bc jelentését. Az ülés hal óra után 
ért véget. 

Az egyetem rektora 
a márciusi ünnepség méltóságára 

figyelmeztette a Klaiizál~téri gyűlés 
diákszönokát 

(A. Délmagyarorszdg munkatársától.) Ilétfőn 
délelőtt nagy közönség elolt rendezték meg a 
Klauzál-téri szokásos márciusi ünnepélyt, amelyen 
feltűnést keltő szokatlan események történtek. Az 
egyetemi diákság ünnepélyét a Turul Szövetség 
és az Emericana a Társadalmi Egysületek Szövet-
ségével együttesen rendezte. Tizenegy óra előtt 
vonultak fel a Kárász-uceán a különböző egyesü-
letek és egyeetmi bajtárs szövetségek. Testületileg 
jelentele meg a Kossuth-szobor előtt a fronthar-
cosok. a Turul Szövetség lovas szakasza is fel-
vonult az ünnepélyre. A város veeztői közül meg-
jelentek vitéz dr. Imecs György főispán, dr. Válfy 
József polgármester, az egyetemi tanács élen dr 
Erdélyi László rektor, tiszti küldöttség élén Mc-
rea László tábornok, vcgyesdandárüarancsnok. 

Az ünnepséget a Hiszekegy vezette be, majd 
Krénus: l'erene. jogszigorló mondott beszédet. A 
mái ciusi eseményekkel kezdte, majd kitért az 
tljuság mai helyzetére. Arról beszélt, hogy „mint 
minden kor ifjúságának, a mainak is meg kell 
értenie az idők szavát és nem védelmezheti a 
háborúban meggazdagodottakat". 

Amikor ebben a hangnemben folytatta beszé-
dei, helyéről felállt dr. Erdélyi László rektor és 
figyelmeztellc Krénuszt, hogy őrizze meg az ün-
•!'•/) és a hely méltóságát. Kérte a rektor, hogy ne 
politikai beszédet mondjon, hanem olyant, ame-
lyik megfelel a márcisi uemlékek ünnepi hanga 
¡alának. 

Kréinsz joghallgató erre azt válaszolta a szó-
székről, hogy „március 15-e az ifjúság napja és 


